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Vidlák 16 dubna, 2023

Když se hnou ledy
litterate.cz/kdyz-se-hnou-ledy

Tak mám z demonstrace poprvé pocit, že se nám konečně lekli ti,

kteří tady doopravdy vytvářejí celý ten průser. Jako když se na jaře

prvně pohnou kry na řece. Ne, ještě jsme nezvítězili, ještě stále je

Fiala premiérem a ještě stále se bude celá pětikolka ujišťovat, že se

vlastně nic neděje. Pořád o nás budou u Šafra tvrdit, že jsme fašisti

(tohle Hovorkový nikdy nezapomenu), pořád budou s různými

odborníky na extrémismus propírat, jak Jindrovi nasadit psí hlavu.

Ještě nás čeká spousta mravenčí práce, ale vězte, že se to pohnulo.

Proč to říkám…

Inu, protože protestujících neubylo. Hodinu před demonstrací jsem

byl ještě skeptický, ale zbytečně. Lidi se prostě jen naučili, jak to v

Praze chodí, kolik času potřebují, aby došli na správné místo a tak se

náměstí zaplnilo vlastně těsně před začátkem demonstrace.

Pravdomluvní intervjuci to zachraňovali fotkou z dvanácté hodiny,

ale moc dlouho jim to nevydrželo. Atmosféra byla skvělá, lidé

pohodoví… Samotné proslovy tentokrát byly výrazně zkrácené a

kdyby řečníci nebyli tak dobří a lidi jim tak často netleskali a

neskandovali, tak by se harmonogram akce dodržel docela přesně.

https://www.litterate.cz/kdyz-se-hnou-ledy/
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A pak ten průvod ke Strakovce. Já se nejdřív skoro vyděsil, jakou

oklikou se šlo, ale ukázalo se že venkovský Vidlák tomu nerozumí.

My jsme totiž šli po magistrále. Představte si, že zabíráte celou její

šířku v délce několika kilometrů. V protisměru stojí auta v

beznadějné zácpě a lepšolidi se od volantu dívají, jak Novinky a

Seznam lžou, jako když tiskne, protože ty nižší tisíce lidí kolem nich

defilovaly skoro hodinu. Já jsem šel těsně za čelem průvodu a díval

se, na reportéry České televize, jak se snaží tenhle strašný průser

zamaskovat. Jak to udělat, aby ten nekonečný dav nějak na kameře

nebyl… Jestli se něco ukázalo, tak že je nás opravdu hodně.

Kousek před Strakovkou jsem se zastavil a nechal jsem celý ten

průvod projít okolo sebe. Fakt, bezmála hodina. A to už nebyli

všichni. Leckdo musel už z Václaváku pěkně na vlak či autobus. U

Strakovky jsem byl překvapený, kolik lidí vybalilo kempingové sady,

roztáhli skládací lehátka i sedátka, pěkně po moravsku vybalili

řízky… nečekal jsem, že je tolik lidí odhodláno, tam zůstat přes noc.

Byl jsem z toho docela naměkko. Jak jsem to psal? Spacáky a

květiny…

Mimochodem… během průvodu měl jsem čas mluvit s policajty, co

zajišťovali akci. Vítku, máš fakt problém. Většina je na naší straně,

hodně z nich mi to říkalo nahlas a mnozí další tiše sympatizovali.

Bylo to vidět i u muzea, kde samozřejmě zase byla henta

vzdorodemonstrace plná vlajek Ukrajiny, EU a NATO. A v jejich čele

nový maršál – Řeporyjec omotaný ve žlutomodré. Byl patřičně

pozdraven a řekl bych, že konečně všichni pochopili, že je lepší být

smějící se bestií, než se účastnit hloupé šarvátky. Humorem se u nás

dosáhne víc, než klackem. Pavel Novotný se samozřejmě oklepe, on

něco vydrží, ale moc se mi líbilo, jak se zastánci Evropských hodnot

pěkně sešikovali za největším prasákem a ještě se museli tvářit, že se

jim to líbí.

Jo… a podával jsem si ruce se stále mladšími lidmi. Už to není akce

důchodců a padesátníků. Otcové přivedli syny, matky přivedly dcery

a senioři vnoučata. Ne, mladá generace není ztracená celá. Fakt není.
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Hele a pak si čtu majnstrýmové komentáře… a čumím jak vrána. Oni

na Seznamu píšou, že jde o demonstraci proti vládě… už nepíšou, že

jsme dezoláti a je nás málo. I Novinky dost upravily rétoriku. Když to

porovnám, jak psali o minulé demonstraci, tak bych skoro řekli, že

Jindrovi skoro pochlebovali. Ještě před měsícem byl Jindra belzebub

a najednou je politik… Některé články jsou skoro neutrální.

Samozřejmě nezklamali Hovorková a Doležal… Ale byli se svými

výblitky vlastně osamělí. Tu a tam se ještě našel nějaký intervjuk,

který střílel hnojometem, ale už to nějak nemělo šťávu.

Ne, že by nechtěli… ale oni prostě nemají munici. Jindra jim nedává

příležitost. Nedává jim záminky, aby z něj mohli udělat Putinova

agenta či odpad společnosti. Intervujci si toho ještě nevšimli, ale na

mě ten kontrast mezi kultivovaným Rajchlem a řeporyjským

hovadem svítil jako maják. Navíc si ještě sami naběhli na vidle, jen to

ještě nevědí. V čele demonstrace Česka proti bídě stojí charismatický

lídr, který ví, čeho chce dosáhnout a jak to má udělat a do čela

vzdorodemonstrace za EU a NATO se prodere dobytek Novotný… Jo

vládo, jsi fakt v háji když tě musí hájit řeporyjský starosta a nic

lepšího tam nemáte. Kdyby nic jiného, tohle za to prostě stálo. Za

Jindru se fakt stydět nemusíme… a oni tam u muzea pěkně požírali

hnůj a tvářili se, jak moc jim chutná…

Ještě s jednou věcí se vám musím svěřit. Průběžně jsem sledoval

reportáž Seznamu o jednotlivých řečnících. Rajchl, Gregor, Březina,

Hamplová… pak díra… a zase ti další. Vzali si do huby všechny

řečníky, kromě mě. Pak dokonce referovali o o takových hovadinách,

jako že tam Svědkové Jehovovi měli svůj stánek a spoustu dalších

zbytečnosti. Ale mě pěkně vynechali. Oni prostě nemohou

překousnout, že amatér z vidlákova, který si prostě píše názorový

blog, jim v podstatě konkuruje. Že většina jejich profesionálních

pisálků si o mé čtenosti může nechat jen zdát. Směju se vám milí

seznamáci… já vím, že mě čtete každý den. Divný, co? O politicích

referovat můžete, ale připustit, že Vidlák s vámi leze do stejné ligy…

to nasere, že?
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A tak o mě psala jen menší média. A samozřejmě u Šafra… ale ty už

jsem dávno přerostl.

Tož si to shrneme…

Tón velkých médií se stal mnohem uctivějším.

Demonstrantů neubývá a jejich množství se ukázalo na

několikakilometrové koloně. Zírám, kolik lidí je připraveno u

Strakovky přenocovat.

Policajti jsou povětšinou na naší straně.

Na pódiu se objevil i Foldyna a Bohumír Dufek, což je velký praktický

krok k jednotnému postupu a to se brzy projeví. Uvidíte.

Protistrana se zaštítila řeporyjcem, protože nic lepšího nemají a celé

to bylo tak trapné, že i leckteří majnstrýmoví novináři začali

projevovat neobvyklou míru sebeúcty.

Ledy se prostě hnuly. Vlastně se nedivím, že Péťa zvedl krovky a

raději odletěl na druhý konec světa… Myslím, že mu o tom poradci

raději ani neřeknou… Díky vám všem, co jste se na to nevykašlali a

přišli jste.

Pokud mě chcete podpořit v mém Vidláckém úsilí, prosím pošlete

dar Institutu českého venkova. Číslo účtu: 1769955003/5500

IBAN: CZ8355000000001769955003. Každý, kdo Institut

podpoří částkou alespoň 350,- Kč, bude si moci nechat zaslat moji

knihu o zemědělství. 

 

 


